
Protokół Nr 9.2011

 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło 
się w dniu 24 sierpnia 2011 roku w godzinach 1400 – 1610.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

13  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 9. W związku z tym obrady Komisji    i  
podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Karol  Marchel,  Idzi  Podwojski,  Dariusz 
Wasilewski  i Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta Ełku  - Artur Urbański,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Pełnomocnik ds utworzenia Muzeum Ziemi Ełckiej – Kazimierz Bogusz,
• Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Bożenna Bancer-Janiak,
• Naczelnik Wydziału PiSS – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Informacja dot. tworzenia Muzeum w Ełku.

4. Opinia  do projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady 
Miasta.

5. Informacja dotycząca przygotowania miejskich placówek oświatowych do nowego 
roku szkolnego 2011/2012.

6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz zapoznał  zebranych z porządkiem 

obrad.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił się z wnioskiem, aby 

wprowadzić  dodatkowy  punkt  do  porządku  obrad  Komisji  dotyczący  przygotowania 
miejskich placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. Warto na ten temat podzielić 
się informacjami.
Radni  nie wnieśli  uwag i  jednomyślnie w głosowaniu jawnym – 8 głosami „za” przyjęli 
porządek obrad jak wyżej z wnioskowaną zmianą.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag do 

protokółów z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, w głosowaniu jawnym - 8 głosami 

„za” przyjęli protokół Nr 8.2011 z dnia 21 czerwca 2011 roku.



Do punktu  3- go 
 Pełnomocnik ds utworzenia Muzeum Ziemi Ełckiej – Kazimierz Bogusz na wstępie 

powiedział,  że  chciałby  co  jakiś  czas  spotykać  się  z  członkami  Komisji  i  informować 
o postępie prac przy tworzeniu muzeum.

Następnie  odbył  się  pokaz  multimedialny  poświęcony  etapom  tworzenia  Muzeum 
Ziemi  Ełckiej.  Prezentacji  przyświecało  hasło  „Konwencjonalna  turystyka  to  jeden  ze 
sposobów sprzedawania własnej iluzji przyszłości”.
Zadania i rola społeczna muzeum:

1. miejsce edukacji (społecznej, szkolnej, pozaszkolnej),
2. miejsce obcowania z historią,
3. miejsce wydarzeń kulturalnych,
4. organizator uroczystości patriotycznych,
5. muzeum jako ośrodek dokumentacyjny, wydawniczy,
6. miejsce prowadzenia badań naukowych,
7. nabytki i depozyty – unikaty,
8. spotkania  i  konferencje  –  17-19  czerwca  odbyła  się  Ogólnopolska  Konferencja 

Naukowa w Węgorzewie – „Niematerialne dziedzictwo kulturowe”,28lipca – Forum 
Otwartego Regionalizmu w Kętrzynie, promocja nowego wydania „Muzeum Ziemi 
Ojczystej” S. Lenza – Giżycko 5 sierpnia.

Pierwsza ekspozycja:
− co chcemy pokazać, komu chcemy pokazać, kto jest odbiorcą?
− W jakim porządku chcemy pokazać, chronologicznie, zagadnieniowo, tematycznie?
− Co powinien wiedzieć człowiek wychodzący z wystawy?

Najpierw musi być scenariusz:
− odejść od pokazywania chronologicznego,
− mamy niezły materiał zdjęciowy,
− Ełk w nowoczesności – forma spaceru po Ełku,
− jako miejsce edukacji – muszą powstawać projekty edukacyjne.

Proponowana  lokalizacja  muzeum  to  pomieszczenia  na  parterze  w  budynku  przy  ul. 
Małeckich 3.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – już sobie odpowiedzieliśmy na pytanie, czy 
chcemy muzeum w naszym mieście. Pojawiła się też konkretna baza lokalowa. Brakuje 
teraz  harmonogramu,  który  by  pokazał  datę  otwarcia  muzeum.  Należałoby  zlecić 
wykonanie  profesjonalnej  firmie  koncepcji  w  oparciu  o  proponowaną  bazę.  Należy 
pomyśleć, by była tam również sala edukacyjna na wystawy ruchome. 
Wywiązała się dyskusja.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – czy były prowadzone rozmowy z gospodarzem wieży 
ciśnień, gdzie jest muzeum „Kropli wody”?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jest to temat na późniejsze rozmowy. Ważne 
jest przygotowanie koncepcji funkcjonowania. Jest propozycja, by na każdym z kolejnych 
posiedzeń Komisji była krótka relacja z postępu prac przy tworzeniu muzeum.

Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz – będziemy uwzględniać taki punkt w 
porządku obrad. Zgodnie z sugestiami członków Komisji  posiedzenie Komisji  odbywało 
się będzie w czwartki o godz. 12.30.

Do punktu  4- go 
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił  projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie miasta Ełku na 2011:
pkt. III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Edukacji



1. Zwiększenie planu dochodów ogółem o kwotę 47.694 zł oraz przeniesienia pomiędzy 
paragrafami dochodów dotyczących otrzymanych dotacji w tym:
• zwiększenie  dochodów w  rozdziale  75801  o  kwotę  365.079  zł  części  oświatowej 

subwencji ogólnej, przeznaczonej na dofinansowanie wydatków związanych
z  przeprowadzeniem  remontów  bieżących.  Pismo  Ministerstwa  Finansów 
ST5/4822/2g/BKU/11 z dnia 13 lipca 2011 r.,

• zmniejszenie  dochodów w rozdziale  80101 o kwotę  321.384 zł,  tj.  dotacji  celowej 
przeznaczonej  na  utworzenie  szkolnych  placów  zabaw  w  ramach  Rządowego 
Programu  „Radosna  szkoła”.  Decyzja  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  Nr  FK 
123/2011 z dnia 29 lipca 2011 r.,

• zwiększenie  dochodów  w  rozdziale  80195  dotacji  celowej  przeznaczonej  na 
sfinansowanie prac komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych w 2011 r. 
do  spraw  awansu  zawodowego  nauczycieli.  Decyzja  Wojewody  Warmińsko-
Mazurskiego Nr FK 136/2011 z dnia 12 sierpnia 2011 r.,

• przenosi się pomiędzy paragrafami dochodowymi w dziale 853 rozdziale 85305 kwotę 
ogółem  116.115  zł  zgodnie  z  informacją  Warmińsko  Mazurskiego  Urzędu 
Wojewódzkiego w Olsztynie oraz decyzją Wojewody Warmińsko- Mazurskiego nr FK 
99/2011 z dnia 18 lipca 2011 roku, Resortowy program rozwoju instytucji opieki nad 
dziećmi  do  lat  3  „Maluch”  należy klasyfikować  w paragrafach 2030 i  6330 –  jako 
dotacje celowe na realizację własnych zadań bieżących gmin, a nie jak 
w dokumentacji wniosku i oświadczeniu o przyjęciu dotacji tj. paragrafach 2020 i 6320 
– jako dotacje celowe na zadania bieżące realizowane przez gminę na podstawie 
porozumień z organami administracji rządowej.

2. Zwiększenie planu wydatków ogółem o kwotę 47.694 zł oraz przeniesienia pomiędzy 
rozdziałami dotyczącymi realizacji projektów w tym:
1) przenosi się wydatki z rozdziału 80104 z paragrafów 4210 i 6050 dotyczące realizacji  

programu „Maluch” do rozdziału 85305 razem 116.115 zł, tj. § 4210 kwotę 36.900 zł i 
§ 6050 kwotę 79.250 zł zgodnie z otrzymaną w tym rozdziale dotacją. Jednocześnie 
zwiększa się wydatki dotyczące programu o deklarowany wkład własny, który wynosi 
127.250 zł  tj. § 4210 – 36.900 zł i § 6050 – 90.350 zł. Reasumując program „Maluch” 
realizowany będzie w dziale 853 rozdziale 85305 w  paragrafie 4210 – kwota 73.800 
zł  na  zakup  wyposażenia  i  paragrafie  6050  –  kwota  169.600  zł  na  wydatki 
inwestycyjne związane z modernizacją żłobka,

2) przenosi się wydatki z rozdziału 80195 z paragrafu 6050 kwotę 962.284 zł dotyczące 
realizacji programu „Radosna szkoła” do rozdziału 80101 zgodnie z otrzymaną w tym 
rozdziale  dotacją.  Jednocześnie decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego nr  FK 
123/2011 z dnia 29 lipca 2011 roku powyższa dotacja została zmniejszona o kwotę 
321.384 zł co powoduje przeniesienie kwoty 640.900 zł do rozdziału 80101 §6050- 
wydatki inwestycyjne na realizację programu „Radosna szkoła”,

3) zwiększenie wydatków w rozdziale 80195 o kwotę 3.999 zł  z przeznaczeniem  na 
sfinansowanie prac komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych do spraw 
awansu  zawodowego  nauczycieli  zgodnie  z  otrzymaną  decyzją  Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego nr FK 136/2011 z dnia 12 sierpnia 2011 roku,

4) w rozdziale 80104 w paragrafie 2540 zmniejsza się dotację podmiotową z budżetu 
dla niepublicznej jednostki systemu oświaty tj. dla Stowarzyszenia DUC IN ALTUM o 
kwotę  15.000  zł,  jednocześnie  zwiększa  się  dotację  podmiotową  z  budżetu  dla 
niepublicznej  jednostki  systemu  oświaty  tj.  dla  Przedszkola  Niepublicznego 
„Słoneczko” o kwotę  15.000 zł, 

5) w rozdziale 80195  zwiększa się wydatki na zadanie inwestycyjne w paragrafie 6050 
o kwotę 332.000 zł,  w celu wykonania elewacji budynku Szkoły Podstawowej Nr 4 w 
Ełku. Tytuł zadania: „Elewacja budynku szkolnego Szkoły Podstawowej Nr 4 w Ełku”. 
W celu wykonania elewacji zmniejsza się środki w rozdziale 90002 o kwotę 100.000 zł 



w zadaniu inwestycyjnym pt. ”Rekultywacja składowiska odpadów komunalnych
w Siedliskach”.

3.  Do wniosku dołącza się  zmiany w planach finansowych dochodów samorządowych 
jednostek  budżetowych  prowadzących  działalność  na  podstawie  ustawy  o  systemie 
oświaty i wydatków nimi finansowanych w 2011 roku.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  8 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 rok.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenie 

woli  Gminy  Miasta  Ełk  do  realizacji  projektu  „Indywidualizacja  procesu  nauczania  i  
wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych” pod nazwą „Każdy jest ważny”. Jest 
to projekt systemowy. Podmiotami, które mogą ubiegać się o dofinansowanie projektu, 
mogą  być  wyłącznie  organy  prowadzące  szkoły  podstawowe,  przy  czym  liczba  szkół 
objętych  dofinansowaniem  musi  wynieść  co  najmniej  70%  szkół  podstawowych 
podlegających  danemu  organowi  prowadzącemu.  Przystąpienie  do  projektu 
zadeklarowało  100%  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  miasto  Ełk.  Projekt 
systemowy skierowany jest do uczniów, u których zdiagnozowano potrzeby i możliwości 
edukacyjne w zakresie specyficznych trudności w uczeniu się, z wadami wymowy, wadami 
postaw, oraz specjalnymi uzdolnieniami i zainteresowaniami. Diagnozy zostały dokonane 
przez nauczycieli, pedagogów, logopedów, psychologów. Wyniki wykazały, iż niezbędne 
jest  przeprowadzenie  dodatkowych  zajęć,  wspomagających  rozwój  i  edukację  dzieci. 
Szczególny charakter projektu odnosi się do: indywidualnej pracy z uczniem, programów 
nauczania skoncentrowanych na dziecku, co oznacza konieczność opracowania nowych, 
bądź  modyfikacji  istniejących  programów  nauczania  i  dostosowania  ich  do  potrzeb 
poszczególnych  uczniów  danej  klasy.  W  ramach  projektu  w  okresie  roku  szkolnego 
2011/2012 i 2012/2013 zostaną zrealizowane dodatkowe zajęcia edukacyjne dla uczniów 
oraz doposażenie w pomoce naukowe i dydaktyczne.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu pierwszej uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 7 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” - jednomyślnie   zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  wyrażenie woli Gminy Miasta Ełk do realizacji 
projektu  „Indywidualizacja  procesu  nauczania  i  wychowania  uczniów  klas  I-III  szkół 
podstawowych” pod nazwą „Każdy jest ważny”.

* * *
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Bożenna Bancer-Janiak omówiła 

projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej,  
będących w zakresie zadań własnych – zgodnie z ustawą z dnia 12 marca 2004r.  o 
pomocy społecznej rada gminy określa w drodze uchwały zasady zwrotu wydatków za 
świadczenia  z  pomocy  społecznej,  w  formie  m.in.  pomocy  rzeczowej,  zasiłków 
okresowych  i  zasiłków  celowych,  będących  z  zakresie  zadań  własnych  gminy, 
przyznanych  pod  warunkiem zwrotu  w  części  lub  całości,  jeżeli  dochód  na  osobę  w 
rodzinie  osoby  zobowiązanej  do  zwrotu  wydatków  przekracza  kwotę  kryterium 
dochodowego określonego w art. 8 ust. 1 ustawy. Podjęcie uchwały umożliwi udzielenie 
pomocy osobom i rodzinom przejściowo znajdującym się w trudnej sytuacji  bytowej, a 
których dochód przekracza kryterium dochodowe, uprawniające do korzystania z pomocy 
społecznej.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 



udział 8 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” - jednomyślnie -  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej, będących w zakresie zadań własnych.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Miasta Ełk na 
lata 2011 – 2018 – zgodnie z art.  17 ust.  1 pkt 13 ustawy z dnia 13 marca 2004r.  o 
pomocy społecznej do zadań gminy     o charakterze obowiązkowym należy tworzenie 
gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem  i rodziną. Opieka nad dzieckiem i  
rodziną jest częścią systemu pomocy społecznej, w którym gminie powierzono zadania 
zabezpieczenia podstawowych potrzeb rodzin  i dzieci mieszkających na jej terenie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Ewa Awramik zwróciła się z pytaniem – czy MOPS 
może pomóc finansowo rodzinom przy zakupie podręczników szkolnych?
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Bożenna Bancer-Janiak – jest taka 
możliwość w systemie oświaty,  szczegóły w Wydziale Edukacji  Urzędu Miasta. MOPS 
limituje wysokość środków oraz przepisy dotyczące dochodu w rodzinie. Jeśli będzie to 
możliwe, to rozważymy takie rozwiązanie.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  wszystkie  szkoły  otrzymały 
niezbędne informacje, do 10 września przyjmujemy wnioski. Proponuje zatem, by osoba 
zainteresowana zwróciła się do Wydziału Edukacji.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” - jednomyślnie -  zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały  w  sprawie przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki 
nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Miasta Ełk na lata 2011 – 2018.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił  projekt uchwały  w sprawie nadania 

tytułu „Honorowy Obywatel  Miasta Ełku”.  Osobą,  którą chcemy wyróżnić jest  Siegfried 
Lenz – szczegółowe uzasadnienie wraz z projektem uchwały w załączeniu do protokołu.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” - jednomyślnie -  zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały  w  sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Ełku”. 

Do punktu  5- go
    Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił stan przygotowania do rozpoczęcia 

nowego  roku  szkolnego  2011/2012.  Od  1  września  7,7  tys  dzieci  podejmie  edukację 
szkolną i  przedszkolną.  Mamy 7 przedszkoli  – 49 oddziałów,  3 grupy żłobkowe, 1302 
wychowanków, dojdzie 25 dzieci w IV grupie żłobkowe od stycznia 2012 r.
Coraz więcej 5 i 6-latków trafia do szkół. 40% 6-latków trafiło do szkolnych oddziałów „0”.  
W Ełku działają 3 przedszkola niepubliczne – łącznie 10 oddziałów i 220 wychowanków.
W szkołach podstawowych – 146 oddziałów – 3535 uczniów, w tym 24 klasy pierwsze, 18 
klas sportowych, działa klasa przyszpitalna.
Gimnazja – 72 oddziały – 1952 uczniów, w tym 7 klas sportowych, 2 integracyjne. Jeśli  
chodzi  o  Zespół  Szkół  Samorządowych  w  liceum  mamy  357  uczniów.   Nauczycieli 
pełnozatrudnionych 623.



Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – na następujące posiedzenie Komisji 
zostanie  przygotowana  szczegółowa  informacja  na  temat  remontów  i  modernizacji 
obiektów szkolnych.

Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski – prośba, by rozważyć kwestię podwyżek 
dla pracowników administracji i obsługi.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – zrealizowaliśmy podwyżki dla pracowników 
obsługi – po ok. 40 zł. Planowane są nagrody dla pracowników administracji i obsługi na 
Dzień Edukacji Narodowej.

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – problemem mogą być wydatki na 
energię elektryczną. W SP nr 4 wydano już 150 tys.  zł  co stanowi 77% planowanych 
wydatków na ten cel. Może być konieczność zasilenia budżetu tej szkoły.

Do punktu  6- go 
Radny Karol Marchel powiedział, że Rada Powiatu podjęła uchwałę dot. utworzenia 

przedszkola specjalnego. Jest zatem pytanie – dlaczego jako miasto nie wchodzimy do 
tego projektu?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – nasze przedszkole przy ul. Toruńskiej ma 
oddziały  integracyjne  i  dobrze  przeszkoloną  kadrę.  Nie  wykluczamy  jednak  takiej 
współpracy za jakiś czas. Na tą chwilę, jako miasto mamy zabezpieczone nasze potrzeby.

Radny  Romuald  Szuliński  –  z  kim  było  konsultowane  posadowienie  boiska  przy 
Zespole Szkół Samorządowych przy ul. Suwalskiej?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dyrekcja szkoły widziała projekt na etapie 
koncepcji.  Planujemy tam umieszczenie szkoły sportowej,  zatem powinna być  również 
bieżnia.  W  przyszłym  roku  chcielibyśmy  również  posadowić  tam  plac  zabaw  dla 
młodszych dzieci. Dlatego musimy pomyśleć, jak ten pozostały plac zagospodarować.

Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz – co z „Orlikiem” przy SP nr 5, kiedy 
zostanie oddany do użytku?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – wykonawca w ciągu 2 tygodni ma dokonać 
napraw  terenu.  Zostanie  ściągnięta  nawierzchnia.  W  przyszłym  tygodniu  mają  się 
rozpocząć prace. Będziemy postulować o utrzymanie kar, które są zapisane w umowie.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Ewa Awramik – czy został zmieniony rozkład jazdy 
autobusów MZK?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – 20 sierpnia rozkład wrócił do normy. 
Zmniejszono ilość przejazdów, ale poza godzinami szczytu.

 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                     Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                     Konrad Siemienkiewicz
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